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Benvolguts costitxers i costitxeres, com ja vàrem informar el mes de febrer del 17, l’any 2016 va 

ser un any de preparar projectes i durant aquest any s’han anat duent a terme. Són els següents: 

 

 Canalització d’Aigües Pluvials, procedents dels Carrers Sant Sebastià (des la Placeta nova 

a l’Escola Nadal Campaner Arrom), Balanguera i part de Germans de la Caritat. Subvencionat al 

100% pel Consell de Mallorca. 

 

 S’han asfaltat els carrers Pau, Portellada, Caps de Bou, Joan Miró i un tram de Germans de 

la Caritat. Subvencionat al 100% pel Consell de Mallorca. 

 

 S’ha millorat la Il·luminació i part del cablejat del 

poble; això suposa més seguretat, un estalvi econòmic i un 

estalvi en CO2 importants.  Aquests nous fanals només 

gasten 38 W cada un (l’equivalent a una lampareta de 

comodí). Subvencionat al 100% pel Consell de Mallorca. 

 

 S’han instal·lat Plaques solars al CEIP Nadal 

Campaner Arrom, per l’estalvi econòmic i estalvi en CO2 

que suposa. Subvencionat al 45 % del cost final pel fons 

Feder i el Govern Balear, la resta finançat per l’Ajuntament 

de Costitx, esperant recuperar la inversió sobre l’estalvi en 

la factura de corrent en uns anys. 

 

 S’ha ampliat i renovat el Magatzem de la 3a Edat 

del Casal de Cultura (Sa cuineta), que estava apuntalat i 

amenaçava ruïna. Subvencionat al 100% pel Consell de 

Mallorca. 

 

 

 

 S’ha reconstruït la Rampa de Minusvàlids del Museu, que també estava apuntalada i 

amenaçava en caure. Cal destacar que la junta amb el magatzem i l’entrada lateral al Museu, ha 

estat ben integrada.  Subvencionat al 100% pel Consell de Mallorca. 

 

 S’ha reparat el Marge del camí de Son Jaumet, a l’altura de Castell d’Amós, i s’hi ha 

instal·lat una barrera de fusta i ferro, per a millorar la seguretat.  Subvencionat al 100% pel Consell 

de Mallorca i l’Ajuntament de Costitx hi ha afegit 36 metres de barrera amb fons propis. 

 

 S’ha començat, amb Informe favorable d’una Avaluació Ambiental de la Comissió Balear de 

Medi Ambient,  la 1a Fase del Vial, que obrirà, de moment, la Costa de Sa Sínia amb la carretera 

cap als Creuers i aportarà una vintena de places d’aparcament a trenta metres del casc urbà. S’està 

integrant al màxim en la zona rústica en què es troba. Fa estona feim  feina en el finançament de la 

2a Fase, que va de Son Pereó a l’Escola Vella. En tenir notícies, informarem tot d’una. Aquesta  obra 

està Subvencionada al 100% pel Consell de Mallorca. 



 

 

Dins el 2017 hem anat preparant una sèrie de noves Obres per a fer durant el 2018: 

 

- Asfaltat de Carrers Jaume I, Sol, Arnau de Santacília, Ramon Llull, Estrella, Molins i 

Ponent, si es pot, un fragment del C/ Vent. Aquesta obra comprèn la fressada i enretirada de l’asfalt 

vell i l’asfaltat, mitjançant una subvenció del 100%  del Pla Especial del Consell de Mallorca, Àrea 

de Desenvolupament Local. 

 

- Reforma del Parc Infantil Plaça del Jardí. Un grup d’infants, mares i pares fa estona que ens 

demanen una reforma als Jocs de la Plaça des Jardí. Aquesta obra comprèn un nou paviment de 

goma per al Parc, també la reparació d’alguns jocs i la substitució d’uns altres. Hem de pensar que 

el parc és de l’any 2003 i que l’any 2009 s’hi va fer una primera posta a punt. Ara, torna a ser 

necessari fer una intervenció, que es farà amb una subvenció del 100%  del Pla Especial del Consell 

de Mallorca, Àrea de Desenvolupament Local. 

 

 

 

 

- Reforma i esbucament parcial de l’Escola Vella .  

Aquesta és la solució que s’ha trobat perquè pugui passar 

el Vial i no esbucar tota l’Escola Vella, com en el 

projecte original, sinó només un bocí, concretament el 

dels banys i l’escala i un petit magatzem que usa 

l’Ajuntament per a material de Fira. No s’esbuquen les 

dues aules de dalt, ni els magatzems principals. Part 

d’aquests espais són usats per associacions costitxeres. 

L’obra consisteix en llevar un afegit que es va fer fa una 

trentena d’anys, construir un nou bany, l’entrada i un 

accés de minusvàlids a la part de davant a l’esquerra.  

 

 

 

 

 

 

 

- Renovació pista esportiva darrere escola vella, amb gespa artificial. Aquesta obra consistirà en 

la instal·lació d’un nou tancat de fusta i reixella de tenis, amb el paviment de gespa artificial on es 

podrà jugar a diferents esports. S’instal·larà a la part de la pista que no està afectada pel Vial,  Com 

ara mateix, tendrà accés pel carreró de can Perepina. una subvenció del 100% del departament 

d’Esports del Consell de Mallorca. Aquesta subvenció d’esports només es pot demanar per a 

millorar instal·lacions esportives existents, però no es poden usar per a fer-ne de noves. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

- La Construcció d’una coberta per a la pista de pàdel és una altra idea de millora en pistes ja 

existents, en la línia de Subvenció de l'Àrea d’Esports del Consell de Mallorca, pensant en el gran 

ús que té la pista, ja que quan plou o fa molt de sol no pot ser usada, així els costitxers la podran 

aprofitar més. El cost de l’obra serà assumit en un 100% pel Consell de Mallorca. 

  

- Projecte de millora d’eficiència energètica de la piscina de Costitx.  Seguint en la línia de la 

implantació d’energies renovables, hem decidit posar plaques solars per a produir l’energia 

necessària per als motors de la piscina municipal i els llums del recinte. Això produirà molts 

d’estalvis: un estalvi d’energia de la xarxa que no es consumirà, que a la vegada du un estalvi 

econòmic i un estalvi en CO2 que no es vessarà a l’atmosfera. Pensam que l’eficiència energètica 

(a través de llums i motors que consumeixen manco) i  les energies renovables (sobretot l’energia 

solar) són el futur; per tant és necessari avançar en aquest sentit. El cost de l’obra serà assumit en un 

100% pel Consell de Mallorca. 

 

SUBVENCIÓ PER A LES NAVETES  TURASSOT I CONTINUAM AMB LA FEINA 

Enguany aquest projecte d’excavació ha tornat rebre subvenció d’un 80 % per part de la Direcció 

Insular de Patrimoni de la Conselleria de Cultura, Esports i Patrimoni del Consell de Mallorca, la 

resta (el 20 %) és aportació de l’Ajuntament de Costitx. El grup d’arqueòlegs ha trobat una llar de 

foc molt ben conservada a la Naveta que estan excavant en aquest moment. Però el més positiu és 

que aquest grup consolida la Ruta Arqueològica Costitx-Sencelles i fan activitats constantment, la 

qual cosa és d’admirar i d’agrair. Esperem que aquestes excavacions puguin continuar rebent ajudes 

i, fins i tot, en quantitats més elevades. 

També s’ha d’agrair la cessió per 10 anys que va fer don Nadal Campaner Arrom, propietari del 

Jaciment, perquè l’Ajuntament de Costitx el gestioni de la manera que trobi convenient. Els 

arqueòlegs pensen que aquest Jaciment és i serà un dels més importants de l’arqueologia 

mallorquina. 

 

  

VISITA A LA PRESIDENTA ARMENGOL I DE LA CONSELLERA FANNY TUR PER A LA 

CONSTRUCCIÓ DEL POLISPORTIU 

 

Com ja sabeu, en la Legislatura del 2007 al 2011, el Pacte UM-Costitx pel Canvi va començar 

l’Adaptació de les Normes Subsidiàries de Costitx (tràmit que ha durat d’octubre de 2007 a gener 

de 2017) i uns dels punts més importants ha estat la qualificació urbanística d’uns terrenys per a 

construir el poliesportiu. També durant aquests anys es varen aconseguir els terrenys amb una 

permuta i la Cooperació tècnica del Departament de Desenvolupament Local del Consell per a la 

redacció de Projecte, que en aquests moments ja té forma d’avantprojecte. 

Convé aclarir que el poliesportiu consistirà en un Pavelló M4 (el típic Pavelló d’institut) on es pot 

practicar Futbet, Handbol, Voleibol i Bàsquet, i que al voltant s’hi podran anar construint diverses 

pistes destapades, així com la demanda i les possibilitats dels costitxers ho permetin. No es tracta de 

construir unes grans instal·lacions, sinó unes instal·lacions dignes i adaptades a la realitat del 

nostre municipi. Òbviament, com als pobles dels voltants, aquest Pavelló podrà esser utilitzat pels 

alumnes de l’escola i per les diverses associacions, presents i futures, que així ho sol·licitin. 

 

Bé, idò aquest estiu passat la Presidenta Francina Armengol ens va rebre i es va interessar pel 

projecte, en saber que Costitx és un dels pocs municipis de les Illes que no compta amb 

instal·lacions esportives homologades per a practicar esport. Així ens va remetre a la Consellera 

d’Esports, Fanny Tur, per a parlar del tema. 



 

A principis d’octubre la Consellera Fanny Tur ens va visitar per a conèixer de primera mà la 

necessitat i característiques del projecte. Es va mostrar molt receptiva cap a aquesta demanda 

històrica dels costitxers.  Anirem informant-vos dels progressos que anem fent en aquest tema, que 

pensam que està més a prop que mai en comptar amb els terrenys, la seva necessària qualificació 

urbanística, l’avantprojecte i estar en tràmits amb el Govern Balear. 

 

Hem de dir que estam molt satisfets de l’interès i l’empatia que han demostrat la Presidenta 

Armengol i la Consellera Tur. Des d’aquí el nostre agraïment. 

 

 

PROJECTE ASFALTAT CAMÍ DELS HORTS FINS A SA FITA I EL CAMÍ DE CAN TRO, 

PER A L’ANY 2019. 

 

A mitjan setembre es varen fer unes actuacions per a reparar fragments d’asfalt que s’havien fet 

malbé amb les fortes pluges d’enguany, sobretot al Camí dels Horts cap sa Fita, i també al camí de 

can Tro, entre d’altres. Pensant que aquestes reparacions no duraran per a sempre, hem demanat  un 

ajut de Cooperació tècnica, perquè ens redactin un projecte d’asfaltat del camí dels Horts i part del 

Camí de Montuïri cap a sa Fita i del camí de can Tro. Així, es podrà demanar l’asfaltat d’aquests 

camins dins el 2018. Esperam que hi continuï havent la magnífica col·laboració amb els diferents 

Departaments del Consell de Mallorca per a dur-ho endavant. 

 

 

L’ECONOMIA I EL RECICLATGE 

 

Ja hem dit moltes vegades, les bondats que té el reciclatge de residus: podem donar vida aprofitar i 

reutilitzar una vegada i una altra una sèrie de matèries, també que deixam d’abocar tant de CO2 

a l’atmosfera, no respiram tanta “brutor” i no empitjoram el canvi climàtic.  Totes aquestes raons (i 

moltes altres que n’hi ha) bastarien per a convèncer qualsevol persona que estima la Terra on viu i 

que estima el seu cosset, però per si això no basta, hi ha encara altres motius de caire econòmic: 

podríem davallar el rebut del fems i a més contribuïm a l’economia general amb la creació 

d’indústries recicladores. 

 

Els nostres rebuts de fems pugen a 180 € en urbà i a 158€ en rústic. D’aquestes taxes, 95€ són la 

part fixa que ens cobra el Consell i la resta (85€ en urbà i 63€ en rústic) són la part de la 

Mancomunitat des Pla, que cobra per fer la recollida porta a porta i la del Punt Verd, amb el 

posterior trasllat dels fems cap a Tirme, 6 dies a la setmana. Dins aquesta part de la Mancomunitat 

també hi ha el trasllat i tractament dels “voluminosos”, o sia, dels trastos que es tiren dins els 

contenidors de ferro del Punt Verd. I també, com no, el manteniment del Punt Verd, on, de 

vegades, l’incivisme d’uns quants du molta feina de fer net i ha de ser pagat per tots els costitxers. 

 

Com veis, la part de la Mancomunitat és la més petita i la que podem fer variar. De què depèn? Idò 

depèn de la voluntat de reciclar de la gent: si reciclàssim més, podríem davallar la part de la 

Mancomunitat i estalviar doblers tots els que pagam imposts. Així doncs, estalviaríem 

contaminació, recursos naturals i doblers! A la vegada que cream llocs de feina al voltant del 

reciclatge: transports, fàbriques, comerç...   Com veis, amb el Reciclatge hi guanyam tots! 

Tothom a Reciclar!!! 

 

 

NOTA:  a l’Ajuntament trobareu a la vostra disposició Bosses de Reciclatge i Poalets per a 

l’Orgànica. 


